
 

Referat 
af skolebestyrelsesmøde 

mandag den 4. marts 2024 kl. 17:00- 20:00 
 

Mølleskolen tlf. 87-943100                                           Formand: Bo Zangenberg Lynggaard 
www.moelleskolen-ry.dk  
 
Lokale: 31-04 
Møderække: 7/9, 2/10, 8/11, 13/12, 18/1, 6/2, 4/3, 15/4, 6/6 
 
Afbud fra Martin, Grethe, Gauri og Ulla. 
 
Velkommen til Birgitte Schøler (pædagog) - ny repræsentant i skolebestyrelsen for skole- og fritidspædago-
gikken og klub. 
 

30-2023/24: 
 

Godkendelse af referat af møde 6. februar 
Referatet er godkendt. 

 

31-2023/24: 
 

Nyt fra elevrådet 
Elevrådet skal deltage til et fælles kommunalt elevråd med elevrødder fra de an-
dre skoler i kommunen.  

Elevrådet har haft en proces omkring, hvordan man kan få udskolingselever til at 
synge med til samlingerne. 

Elevrådet har planlagt en event til åbningen d. 22/3 af multibane og bålhytte.  

Sletten vil etablere et naturcenter og har interviewet elevrådet for at blive klogere 
på hvad teenagere er motiveret af.  

Adela og Noah er blevet interviewet af magasinet Folkeskolen ift. projektet om-
kring karakterdannelse. 

Elevrådet efterspørger en madordning eller en mulighed for at kunne købe en 
form for skolemad.    

Elevrådet er ikke optaget hvor det kommer fra, men at der kommer noget.  
Vigtigt med en opmærksomhed på kommunikationen omkring processen.  
 

 

32-2023/24: 
 

Opsamling på Fælles skolebestyrelsesmøde 

Drøftelse og opfølgning på aftaler plus evt. tiltag der skal iværksættes. 
Godt med et tæt samarbejde og godt at lære de andre skolebestyrelser at kende.  

Interessant at opleve det engagement, der er i de andre bestyrelser.  

Vigtigt at være sammen med de andre bestyrelser – da Mølleskolen er alles over-
bygningsskole.  

Kunne man udfordre 6. klasses forældre på at lave en fælles udflugt til f.eks. Slet-
ten, inden man laver klasser.   

Der efterspørges en kommunikation fra Mølleskolen til fødeskolerne omkring den 
proces og de tiltag der iværksættes, for at tage godt imod nye elever. 
Inspireret af det nære der er på de små skoler – er kommunikationen tættere på?? 

http://www.moelleskolen-ry.dk/


 

Stor oprigtig interesse og velvillighed ift. det store fællesskab.  

Noget kan vi være ens om og noget skal naturligt være forskelligt. 

Det er en stor styrke at få en kulturel indsprøjtning, når der kommer en flok nye 
elever og de bidrager med noget andet.  

En opmærksomhed på forskellige sprogligheder på skolerne – elever/børn osv.  

Godt med traditioner på tværs af skolerne.  

Forslag om et skoleblad fra alle skoler med input fra elever, som udgives nogle 
gange om året.  

Den nye skole og processen optager alle bestyrelserne. 

Feedback fra skolebestyrelsen på at der skal være en opmærksomhed på kommu-
nikationen til nye forældre omkring skoledistrikter og klassedannelser.  

Der er en oplevelse af, at der er et stort Fokus på ”mit barn versus fællesskabet”. 
Fællesskabets interesser bør i høj grad afspejles i kommunikationen. 
 

 

33-2023/24: 
 
 
 

Inddragelse af interessenter på børne- og ungeområdet ifm. budget 2025-2028 
Orientering og drøftelse. 
Se bilag nr. 1 

I budgetprocessen kommer der nogle høringsmuligheder, som SB skal være op-
mærksomme på.  

Der er frist d. 22. marts for ønsker til budgetpostkassen.   

Forslag: 
Ønske om en investering, der understøtter en mellemform med specialpædagogi-
ske muligheder inden for klyngen (nærhedsprincippet), i stedet for at visitere.  
Ledelsen kommer med input til SB. 
 

 

34-2023/24: 
      

Planlægning af nyt skoleår 
Orientering fra ledelsen. Status orientering fra ledelsen. 

Henrik orienterer om den forestående proces omkring planlægning af kommende 
skoleår.  

Der er lavet en lokaleplan der tilgodeser, at der kommer fem 0. klasser til august 
og at kommende 1. årgang udvides fra fire til fem spor.   
 

 

35-2023/24: 
 

De arbejdende udvalg  
Forældreudvalg. Madudvalg. 
Madudvalget skal mødes d. 11. marts kl. 15.30 -17.00. Karen, Henrik, Søs, Emil og 
Bo deltager i mødet. 
 
Henrik har et forslag om at forældreudvalget arbejder i et væksthus understøttet 
af projektleder Jonas Norgaard Mortensen. 
 

 



 

36-2023/24: 
 

Karakterdannelsen i skolebestyrelsesregi 
Skal vi prøve om vi kan få et væksthus for bestyrelsen? 
 

Der er lavet en aftale med projektleder Jonas Norgaard Mortensen om facilitering 
af et væksthus for skolebestyrelsen og for det store elevråd.  

Et væksthus på Mølleskolen er et udviklingsrum for praksis, som har til formål at 
skabe positive forandringer omkring en skolekultur, der er karakterdannende. 
Væksthuset danner ramme om forældreudvalget. 

I skolebestyrelsens væksthus kan der f.eks. arbejdes med karakterdannende skole-
hjem samarbejde. 

Der kan hentes inspiration om projektet via projektbeskrivelsen om karakterdan-

nelse, podcast og artikler på hjemmesiden. Start | Karakterdannelse Dk 
 

 
37-2023/24: 
      

Årshjul 
Tidligere fremlagt. Bruges som udgangspunkt til drøftelse af fremtidigt årshjul. 
Årshjul vedhæftet. 
 

Der er forslag om, at hverdagsfortællinger og tematikker fra afdelingerne er på 
dagsordenerne på skift.  

En opmærksomhed på, at der også kan inviteres gæster med på SB-møder (repræ-
sentant fra de unge i Ry, læsevejleder, trivselsvejleder mm). 

Det strategiske styringsredskab opleves som meningsfuldt af medarbejderne og 
skaber udsyn og motivation for den pædagogiske praksis.  

Ledelsen tilretter strategien i foråret. 
 

 
38-2023/24: 
 

Nyt fra ledelsen 
Thailandske studerende. 
 
Nyt fra bestyrelsen 
 

 
39-2023/24: Eventuelt 

 
Der er igangsat en proces omkring ansættelse af afdelingsleder 

 

 

  

https://www.karakterdannelse.dk/


 

Bilag nr. 1 ad pkt. 33-2023/24 
 
 Dato  
6. februar 2024  
Sagsnr.: 00.30.10-S55-8-24  
Byrådssekretariatet og HR  
HR/Byråds- og direktionsbetje-
ningen  
Skanderborg Fælled 1  
8660 Skanderborg  
www.skanderborg.dk  

 
 

 
Inddragelse af interessenter på børne- og ungeområdet ifm. Budget 2025-2028  
 
Kære Interessenter på Børne- og Ungeområdet  
 
Byrådet har den 20. december 2023 fastlagt den politiske proces og tidsplan for budgetlægningen af Budget 
2025-2028. I den forbindelse har Byrådet besluttet, at vi i udvalgene selv tilrettelægger den inddragelse af 
interessenter, vi ønsker på eget udvalgsområde.  
 
Børne- og Ungdomsudvalget drøftede inddragelse af interessenter på deres udvalgsmøde den 8. februar 
2024.  
 
Udvalget besluttede, at der sendes nærværende orientering om, at borgere, råd, bestyrelser og nævn har 
mulighed for via en elektronisk budgetpostkasse at komme med input til budgetprocessen. Det kan eksem-
pelvis være kommentarer til de forandringsforslag og det handlekatalog, der udarbejdes til politisk behand-
ling.  
 
Budgetpostkasse  
Mailadressen til budgetpostkassen er: budget2025@skanderborg.dk. Der er ingen formkrav udover navn og 
adresse. I kan derfor både skrive jeres input direkte i mailen og/eller vedhæfte filer.  
 
Budgetpostkassen bliver tømt den 22. april 2024 kl. 10. Alle input på børn- og ungeområdet overleveres 
derefter til Børne- og Ungdomsudvalget, så de kan indgå i vores arbejde med budgettet.  
 
Temamøde med kontraktholdere  
Fagsekretariatet Børn og Unge vil endvidere invitere til afholdelse af et temamøde for kontraktholdere om 
Budget 2025-2028, hvor der vil være drøftelser af budgetudfordringer og budgetprocessen.  
 
På grund af den generelle økonomiske situation i Danmark må det forventes, at budgetlægningen for 2025-
2028 bliver svær. Der er derfor ikke på forhånd afsat penge til nye tiltag. Som det ser ud nu, skal nye forslag 
finansieres ved at spare andre steder på budgettet. 
 
Den videre proces  
Børne- og Ungdomsudvalget behandler de eventuelt indkomne forslag på vores udvalgsmøder i maj. De 
indkomne forslag videreføres i budgetprocessen i Byrådet.  
 
Den 29. august til 30. august 2024 mødes Byrådet til budgetseminar, og herefter begynder de reelle for-
handlinger. Byrådet vedtager det endelige budget på byrådsmødet den 7. oktober 2024.  
Vi ser frem til dialogen omkring Budget 2025-2028.  
 
 
På vegne af Børne- og Ungdomsudvalget, Skanderborg Kommune.  
 
 
Venlig hilsen  
Trine Frengler  
Byrådsmedlem, formand Børne- og Ungdomsudvalget 


